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Völgyi Sándort 
kitüntették

Sokszínű 
hagyományok2

Serpenyős 
szűzérmék 44

Nagyszabású 
falunapot terveznek
Az idei évnek úgy indultunk 
neki, hogy megtartjuk a 
rendezvényeinket. Az elmúlt 
ősszel és télen is volt már 
egy-két eseményünk - foga-
dott hivatalában Völgyi Sán-
dor, akihez azért jelentkez-
tem be, hogy beszélgessünk 
a helyi közösségi életről. 
Kétsoprony polgármestere 
elmondta, hogy az advent 
idején ugyan magas volt a 
koronavírusos betegek szá-
ma a településen, 
de a Falukará-
csonyra nagyon 
sokan elmentek, 
megtelt a temp-
lomuk, kétórás 
színvonalas 
zenés előadást 
hallhattak a résztvevők.

– Nálunk nagyon erős a 
hitélet, a fiatalabb generá-
cióval is találkozni a temp-
lomban. Tradíciója van en-
nek, mint ahogy annak is, 
hogy az emberek maximáli-
san szabálykövetőek, fegyel-
mezettek minden téren. Még 
a közügyeket is követik, köz-

meghallgatásainkra sokan 
eljönnek, mint idén február-
ban. Figyelünk egymásra, és 
ez a felelős magatartás en-
gem büszkeséggel tölt el. Ezt 
a normakövetést már nagyon 
sokszor megköszöntem ne-
kik, és nemcsak a pandémia 
idején bevezetett korlátozá-
sok okán. Szép a lakókörnye-
zetünk, igényesek az embe-
rek. Azért azt megjegyzem, 
hogy 2020 óta mondogatom, 

hogy már semmi 
sem lesz olyan, 
mint amilyen 
a járvány előtt 
volt!  Tudat alatt 
mindenkibe be-
leivódott az 
egész covid lefo-

lyása, akár érintve volt a be-
tegségben, akár nem. Szerin-
tem nagyon sok időnek kell 
még eltelnie ahhoz, hogy egy 
nagyobb sportrendezvényen 
vagy többezres koncerten 
ne villanjanak be az elmúlt 
két év nyomai – osztotta meg 
gondolatait a polgármester.

Akit megtalált 
az elfoglaltság
Nem mintha unatkozna 
egyébként kétsopronyi 
otthonában a kétgyerme-
kes édesanya, Laurinyecz 
Marianna – akit legtöbben 
Riának szólítanak –, de 
az utóbbi egy évben olyan 
elfoglaltságra talált, 
ami számára és szűkebb, 
tágabb környezete szá-
mára is nagy örömöt okoz. 
Mondhatnánk, rendjén 
való dolog az ilyesmi, de ha 
megismerjük az élettörté-
netét, érteni fogjuk, hogy 
nem egyszerűen elfog-
laltságról, hanem annál 
sokkal többről van szó.

– A  szakmám fodrász, de 
imádott hivatásom már nem 
tudom gyakorolni. Jó húsz 
éve vettem észre, hogy olyan 
hirtelen fáradtságok törnek 
rám, melyek ellehetetlenítik 
a teljesítőképességem. Na-
gyon érzékeny és gyenge lett a 
kezem, nem bírtam elviselni 
a munkaeszközöm, a körkefe 
szúrását sem, ha hozzámért. 
Sclerosis multiplexes vagy 
közismert nevén SM-beteg 
lettem.  A központi idegrend-
szer károsul, azaz az agyat és 
a gerincvelőt érinti. Eleinte 
volt, hogy jobban lettem, pár 

évig még dolgoztam, gyereke-
im lettek, de 2010 után foko-
zatosan romlásnak indult az 
állapotom. Négy évig bottal 
jártam, csak a jobb kezemet 
tudom használni - foglalta 
össze beszélgetésünk elején 
betegsége történetét vendég-
látóm, és így rögtön érthető-
vé vált az elektromos kerek-
esszék használata.

Jöttömre, előkészített egy 
mappát az asztalra, hisz az 
a szóbeszéd járja a faluban, 
hogy valami elképesztően 
gyönyörűen rajzol. Bejelent-
keztem megnézni, mert a pol-
gármester elárulta, hogy egy 
kiállítást terveznek idén a fi-
atalasszony alkotásaiból. 

– Minden egy átlagos nap-
pal kezdődött, ami nálam is 
azt jelenti, hogy mosok, vasa-
lok, porszívózok, ha elő van-
nak készítve a hozzávalók 
főzni is tudok, amit lehet egy 
kézzel, azt megcsinálom, de 
mosogatni nem megy. Szó-
val 17 éves Laci fiammal és 
14 éves Hanna lányommal, 
édesanyámmal élünk együtt, 
ugyanazok a napi gondjaink-
örömeink, mint bármelyik 
más családnak.

Igaz, 
remény
keltő, meg
hitt alkalom 
volt ez.
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K É T S O P R O N Y
Interjú Herczeg Tamás országgyűlési képviselővel

Készen áll a megkezdett 
munka folytatására

Adódnak olyan pillana-
tok mindenki életében, 
amikor eldől, hogy mer-
re fordul az élete sze-
kérrúdja. Egy politikus 
számára mindenképpen 
ilyen egy választás, 
amelyen eldől, hogy 
folytathatja-e a megkez-
dett munkát, továbbra 
is élvezi-e a választók 
bizalmát. Herczeg 
Tamással beszélgetve 
nem a számvetésen volt 
a hangsúly, hanem a 
mögöttünk álló időszak 
kihívásain, és azon, hogy 
a képviselő szerint, ha 
valaki belekezd egy 
munkába, azt tisztes-
séggel végig is kell 
csinálnia. A térségben 
pedig van számos elkez-
dett feladat, amelynek 
még nem ért a végére.

– A szomszédunkban dúló 
háborúra Ön szerint milyen 
módon lehet, vagy kell rea-
gálnunk?

– A  magyar kormány – 
ahogy az arra vonatkozó po-
litikai nyilatkozatot a Par-
lament is elfogadta – a béke 
pártján áll. Elítél minden faj-
ta agressziót, amely egy füg-
getlen, szabad állam ellen 
irányul. Ebben a rendkívüli 
helyzetben higgadtan, meg-
fontoltan kell cselekednünk, 
nem szabad, hogy a pillanat-
nyi érzelmek, vagy a politi-
kai haszonszerzés irányít-
sák a tetteinket. Sajnos az 
ellenzéki szereplők nyilatko-
zataiban – akik fegyvereket 
és magyar katonákat külde-
nének Ukrajnába – ez utób-
bi érezhető, ezért határozot-
tan vissza kell utasítanunk 
minden olyan kijelentést, 
amely háborúba sodorhat-
ja Magyarországot. A  szom-
szédos ország területén dúló 
harcok kapcsán három fon-
tos teendőnk van. Egyrészt 
meg kell védenünk hazánk 
békéjét, az itt élő emberek 
biztonságát. Másrészt min-
dent el kell követnünk, hogy 
a háború ne terjedjen át más 
országok területeire. Har-
madrészt minden segítsé-
get meg kell adnunk azoknak 
az embereknek, akik kényte-
lenek elhagyni az otthonai-
kat, hazájukat, ugyanakkor 
humanitárius segítséget kell 
nyújtanunk a Kárpátalján, 
Ukrajnában maradottaknak 
is. A  Magyarország terüle-

tére érkező menekültek szá-
ma már meghaladja a félmil-
liót, és az elhelyezésük, napi 
ellátásuk csak a magyar kor-
mány, a civil szervezetek és a 
magyar lakosság összefogá-
sával biztosítható. Az elmúlt 
napokban a választókerült 
településeiről folyamatosan 
jöttek a hírek az adományok 
gyűjtéséről és azok célba jut-
tatásáról. Megható számom-
ra és őszinte örömmel tölt el, 
hogy ennyi empátiával élő, 
segítő szándékú ember alkot-
ja a választókerület közössé-
gét.

– Két év, és öt járványhul-
lám után van-e remény arra, 
hogy magunk mögött hagyjuk 
a koronavírust, és valóban a 
régi életünket éljük?

– Az adatok alapján való-
ban túl vagyunk az ötödik 
járványhullámon. Sajnos úgy 
tűnik, az életünkből nem fog 
teljesen eltűnni a covid, de 
egyre több vakcina és gyógy-
szer áll rendelkezésre a be-
tegség megelőzésére és keze-
lésére.

– Mi a tanulsága Ön számá-
ra a mögöttünk álló négy év-
nek?

– Változékony és kiszá-
míthatatlan világban élünk, 
ezért roppant fon-
tos az összefogás, 
az együtt gondol-
kodás, az értéke-
inkhez való ra-
gaszkodás, és az 
ezek melletti egy-
értelmű kiállás. 
A  törvényalkotá-
si bizottság tagjaként rend-
szeres munkakapcsolatban 
vagyok a kormányzat állam-
titkáraival, ez pedig nagy 
mértékben növeli a lobbierő 
érvényesítésének lehetősé-
gét.

– Melyik az az irány, amerre 
elindulva Ön szerint ez a tér-
ség felzárkózhat akár csak a 
középmezőnybe tartozó me-
gyékhez?

– Egy térség fejlődését leg-
főképp a közlekedési infra-
struktúra és a szakképzett 
munkaerő határozzák meg. 
Ezeken a területeken pedig 
egyre vonzóbb feltételeket 
kínál Békéscsaba és környé-
ke. Jó irányba indultunk el a 
Nyomdaipari Tudás- és Kép-
zőközpont, illetve a Légi és 
Gépipari Képzőközpont ki-
alakításával. A  Gál Ferenc 

Egyetem és a Szegedi Tudo-
mányegyetem együttműkö-
désével meghirdetett mecha-
tronikai és gépészmérnök, 
valamint programozó-infor-
matikus képzések – a többi 
szakiránnyal együtt – lehe-
tőséget teremtenek az itt élő 
fiatalok számára a piacképes 
egyetemi végzettség meg-
szerzésére. Az M44-es utol-
só szakaszának az építése is 
elkezdődött. 2025-re gyors-
forgalmi úton és autópályán 
közlekedhetünk Békéscsaba 
és a főváros között. Elindult a 
megyén áthaladó 120-as vas-

útvonal utolsó, 
orszá ghatá rig 
tartó harminc 
kilométerének 
a modernizáci-
ója, és küszöbön 
áll a békéscsa-
bai repülőtér 
fejlesztése is. 

Újabb ipari park jön létre és 
az imént említett tényezők-
kel ez olyan táptalajt ad – 
amit már most is érezhetünk 
–, hogy folyamatosan nő a be-
fektetői érdeklődés. Békés-
csaba a környező kistelepü-
lésekkel, valamint Gyulával 
együtt dolgozva – város és 
várostérségben gondolkod-
va – tud nyertese lenni ezek-
nek a folyamatoknak. Ahhoz, 
hogy valóra váljon Palkovics 
László miniszter úr helyzet-
elemzése, mely szerint 4-5 év 
múlva Zalaegerszeg, 9-10 év 
múlva Kecskemét társadal-
mi-gazdasági fejlettségét el-
érjük, a térség településeinek 
együtt, közösen kell bejárnia 
a felfelé ívelő pályát. A társa-
dalmi fejlődés motorja az erő-
södő civil szféra, amelynek a 
működéséhez évről évre több 
forrást biztosít az állam. Az 

életszínvonal emelkedésé-
hez hozzájárul a komfortér-
zet, ezért tartom nagyon fon-
tosnak, hogy Békéscsabán 
történelmi léptékű út- és jár-
dafejlesztési program indult, 
de a kistelepülések is jelen-
tős forrásokat fordíthattak 
és fordíthatnak a jövőben – 
a Magyar Falu Program pá-
lyázatainak köszönhetően 
– belterületi út- és járdafel-
újításokra. A vidéki fejleszté-
si célterületek folyamatosan 
bővülnek, a 2019-es, kezde-
ti százötven milliárd forin-
tos forráshoz képest tavaly 
már közel háromszázhúsz 
milliárdra pályázhattak az 
önkormányzatok, egyhá-
zak, magánszemélyek és vál-
lalkozások. A  megyeszék-
hely fejlesztéseinek alapja a 
Modern Városok Program, 
amelynek keretében soha 
nem látott források érkez-
nek Békéscsabára. A  város 
vezetése jól sáfárkodik a rá-
bízott kerettel, hiszen a kör-
nyezet szebbé tétele mel-
lett olyan beruházásokat 
valósít meg, amelyek olcsób-
bá teszik a működést, és ezzel 
párhuzamosan környezetba-
rát „zöld város” kialakítá-
sa körvonalazódik. A  Mun-
kácsy negyed kialakítása és 
a szabadkígyósi kastély fel-
újítása ráhelyezi települése-
inket az ország turisztikai 
térképére. Persze sok folya-
matban lévő munka van, 
amit el kell végeznünk, hogy 
községeink, városaink lakó-
inak helyzete, minden ne-
hézség ellenére tovább javul-
jon. A kihívásokkal tisztában 
vagyok, és érzek magamban 
annyi erőt, kitartást, elszá-
nást, hogy közös céljainkat 
együtt megvalósítsuk!

Herczeg Tamás az egyik parlamenti ülés szünetében

Roppant fon
tos az együtt 
gondolkodás, 
az értékeink
hez való ra
gaszkodás
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Gratulálunk, Polgármester Úr!
Völgyi Sándor 1987-
ben került Kétsoprony 
községbe, az Általános 
Iskolában dolgozott, mint 
testnevelő tanár. Peda-
gógusi munkája mellett 
„társadalmi munkában” 
– a mai napig – folyama-
tosan tevékenykedik a 
község sportjáért. Az 
eltelt, közel 35 évben 
nagyon sok kiváló spor-
tolót nevelt a megyének 
és az országnak, többek 
között Ancsin Gábor 
válogatott kézilabdázó, 
valamint Petrovszki Tibor 
atléta szerzett országos 
hírnevet a községünknek. 
1990-től képviselő, majd 
alpolgármester, 1996-tól 
a település polgármes-
tere. Tisztségét előbb 
társadalmi megbíza-
tásban, majd főállású 
polgármesterként látja el 
a mai napig.

A  településünk fejlődéséért 
végzett munkájának mottója: 
„Menekülni csak előre lehet.” 
Ennek szellemében számos 
infrastrukturális fejlesztés 
fűződik a nevéhez, a rendszer-
váltás óta történt fejlődés iga-
zából az ő személyének kö-
szönhető. A  teljesség igénye 
nélkül: A  település középüle-
teinek teljes körű belső ener-
getikai felújítása, az óvodai 
játszóhely megújulása, a jár-
dafelújítások, a község teljes 
körű belvízelvezetésének meg-
oldása. A  Magyar Falu Prog-
ramban nyertes pályázatok-
nak köszönhetően megújult 
az óvoda, korszerű orvosi esz-
közök növelik az egészségügyi 

alapellátás színvonalát, köz-
terület karbantartását szolgá-
ló gépek segítik a közterületek, 
temető környezetének tisztán 
tartását. 2020-ban a telepü-
lés központjában átadásra ke-
rült egy teljesen új, korszerű 
Piactér. 2020. októberében a 
Településfásítási Program ke-
retében 25 magas kőris került 
elültetésre a közterületeken, 
mely ugyancsak szebbé teszi a 
települést. A virágosítást, fásí-
tást, zöldterület karbantartást 
kiemelt feladatnak tekinti.

Az önkormányzati fenntar-
tású temető környezete, szép-
sége kiemelkedik a megyében, 
az ide látogatók mind csodá-
lattal beszélnek rendezettsé-
géről. 

A  településen a közelmúlt-
ban új utca került kiépítés-
re, közművesített építési tel-
kekkel. Az utcában már 4 új 
ház épült, a napelemes utcai 
világítás könnyíti az ott élők 
mindennapjait, jelenleg folya-
matban van a járda és az út ki-
építése. 

2021. év elején a szennyvíz-
hálózat kiépítésének tervezé-
si és előkészületi munkái is 
megkezdődtek, amely beruhá-
zás megvalósulása nagyban 
növelni fogja a lakosok kom-
fortérzetét, életszínvonalát.

A  Szeged-Csanádi Egy-
házmegyével kiépített szo-
ros kapcsolat eredményeként 
2008-ban az óvoda és az álta-
lános iskola fenntartását át-
vette az Egyházmegye, ez-
zel hosszú évekre biztosítva a 
kétsopronyi gyermekek hely-
ben való általános iskolai ta-
nulmányainak elvégzését. 
Polgármester úr szívügyének 
tartja a Szent István katolikus 

templom szépségének megőr-
zését, 2017-ben megszervez-
te a templomtorony felújításá-
hoz hiányzó összeg polgárok 
által történő összegyűjtését, 
melyet az Önkormányzat is 
támogatott. Az Egyházta-
nács aktív tagjaként folyama-
tos társadalmi munkát végez 
a templomkert karbantartá-
sában, szépítésében. A  Sze-
ged-Csanádi Egyházmegyével 
való jó kapcsolat egyik nagyon 
fontos eredménye a 2015-ben 
közösen létesített Kereszt a 
község bekötő útja mellett, 
mely kerékpáros pihenőhely-
ként is szolgál a kerékpárút 
mellett. Az elmúlt években a 

Kereszt a község emblemati-
kus jelképévé vált. 

A  Békéscsaba és Térsé-
ge Többcélú Önkormányzati 
Kistérségi Társulás alelnöke-
ként tevékenykedik 200-től, 
a Társulás megalakulása óta. 
A Társulásban is aktívan dol-
gozik, az egyik legnagyobb 
eredmény, melyet az öt tele-
pülés – Békéscsaba, Telekge-
rendás, Csabaszabadi, Két-
soprony és Doboz – együttes 
pályázat benyújtásával elért, a 
„Kerékpárral a munkába!” ke-
rékpárút kiépítése Békéscsa-
ba és Kondoros között.

A  sport végig kíséri egész 
életét, a helyi kézilabda csa-

pat vezetőedzője 1987 óta, 
az általános iskolában szin-
te minden korosztályban 
van kézilabda csapat. A  fu-
tás nagy népszerűsítője, ne-
véhez fűződik az augusztus 
20-i falufutás hagyományá-
nak megteremtése. Minden 
évben megszervezi a megyei 
futó nagykövet fogadását. 
Az általános iskolás gyerme-
keket több éve kíséri a tatai 
edzőtáborba. A  kerékpáro-
zás szeretett hobbija, több al-
kalommal részt vett a Békés-
csaba-Arad kerékpártúrán. 
Az edzői tevékenységén túl a 
tömegsport népszerűsítésé-
ben is nagy szerepet vállalt, 

vezetett asszonytornát, több 
éven keresztül Békéscsabán 
az „Életfa” Szociális Otthon-
ban időstornát tartott.

Minden cselekedetében 
megjelenik mély szociális ér-
zékenysége, fontos számára 
a gyermekek, fiatal családok, 
egyedülállók, idősek, betegek 
segítése, gondjaik megoldása.

Teljes meggyőződéssel 
hitt és hisz abban, hogy egy 
falu fejlődése nem oldha-
tó meg a civil szervezetekkel 
történő együttműködés nél-
kül, éppen ezért kiemelten 
szoros kapcsolatos épített ki 
az Önkormányzat és a civil 
szervezetek között: folyama-
tosan bevonva őket a telepü-
lés életébe. A  sportegyesü-
let aktív tagja, a „Horenka” 
Hagyományőrző Egyesület 
munkáját lelkesen támogat-
ja, több ízben elkísérte őket 
belföldi és külföldi szerep-
léseikre. Figyelemmel kísé-
ri a Polgárőr Egyesület mű-
ködését, minden évben aktív 
részese a Nagycsaládosok 

Kétsopronyi Egyesülete ál-
tal megrendezett családi nap 
eseményeinek, szinte min-
den sportverseny levezetését 
Ő végzi. Az Önkormányzat az 
Egyesület tulajdonában lévő 
„Önkéntes ház” megvásárlá-
sát, fenntartását is támogat-
ta és támogatja. 

Munkáját kiemelkedően és 
lelkiismeretesen végzi, pol-
gármesteri hivatásának 25 
éve alatt a település fejlődé-
sét tartja a legfontosabb ér-
téknek.  

2011-ben Kétsoprony Köz-
ség Önkormányzata a csalá-
dok sokrétű támogatásáért 
a Nagycsaládosok Országos 
Egyesületétől „Családbarát 
Önkormányzat” díjat kapott. 

2012-ben a település meg-
alakulásának 60. évfordu-
lóján Kétsoprony Község 
Önkormányzata Képviselő-
testülete „Kétsopronyért” ki-
tüntető díjat adományozott 
polgármester úr részére áldo-
zatos munkájáért.

2016-ban a sport iskolai 
népszerűsítésében, az ifjúság 
testedzésének szervezésében 
és fejlesztésében kifejtett ki-
emelkedő tevékenységéért 
Kerezsi Endre-díjat kapott.

2019-ben a Békés Megyei 
Önkormányzat Közgyűlése 
„Polgárokért” kitüntető díj-
ban részesítette.

A  polgármesteri tisztség-
viselésének 25 éve alatt Völ-
gyi Sándor polgármester tevé-
kenysége a köz szolgálatáról, 
a közért végzett munkálko-
dásáról szól. Munkája fárad-
hatatlan, tervei a település 
jövőbeli fejlesztésével kapcso-
latban előre mutatóak és ki-
fogyhatatlanok.

A  gyerekek hozzászok-
tak, hogy segítsenek, ami 
az erősségük. Laci felvisz a 
lépcsőn a kezében, ha nincs 
rámpa. Hanna a női felada-
tokban nagyon ügyes. Édes-
anyám varr, hímez, főz. Így 
segítjük egymást, hogy gör-
dülékenyen haladjon az 
élet. A  Facebookra rakta 
fel egyik helyi ismerősöm a 
rajzát, ami nagyon megtet-
szett nekem. Ez 2020 év vé-
gén volt. Beszéltem is vele, 
és ő ajánlott egy tanfolya-
mot, ami felkeltette az ér-
deklődésemet. Ő mutat-
ta meg a Huszár-módszert, 
pár eszközt, amivel meg-
könnyítette a rajzolást. An-
nak idején tanultam szak-
rajzot, hajakat mindig is jól 
tudtam rajzolni, ezek is úgy 
előjöttek. Nagyon szeret-
tem a hajat formázni a fod-
rászatban, most a kész fri-
zurát rajzolom ugyanolyan 
élvezettel. Nekiálltam 
csak sima rajzlapra rajzol-
ni. Jól sikerült! Végül nem 
mentem el a tanfolyamra, 
de ezt az úgynevezett Hu-
szár-módszert, mint egy-
fajta fotorealisztikus raj-
zolást videókon kezdtem el 

megismerni - idézte fel be-
szélgetőtársam, majd sorra 
kerültek elő a dossziéból a 
portrék és egyebek.    

Volt közöttük sima papír-
ra, színes papírra készült, 
grafitszürke és más színár-
nyalatú kép is. Némelyik va-
lóban olyan volt, mint egy 
fénykép. Megtudtam, hogy 
ennek a stílusnak az a lé-
nyege, hogy egy rajz sosincs 
készen, gyakorlatilag bár-
meddig lehetne csinálni és 
bármilyen mélyen bele le-
hetne menni a figyelmünk-

kel. Tehát minél tovább fi-
gyel valaki valamit, annál 
több mindent lát meg ben-
ne, míg a fotó befixál egy 
adott pillanatot. Az eszkö-
zök és egyéb minőségi kel-
lékek elég drágák, a speciá-
lis papírok, ceruzák, vagy a 
pötty-, és pontradírozó gé-
pecske. 

Mindet meg is mutatta 
nekem, volt, amin el is cso-
dálkoztam, mint az olyan 
grafitceruzán, amivel úgy 
lehet rajzot készíteni, hogy 
a fényképeken nem tük-
röződik vissza. Ja, és a fe-
hér szénceruza, még ilyet, a 
szén nekem fekete! - nevet-
tünk.

– Először szemet, szájat, 
orrot, fület rajzoltam, test-
részekkel kísérleteztem, 
anatómiai jelleggel, majd 
elővettem a fiam ballagá-
si képét és két hónap alatt 
kész lett a „mű”. Akkor érez-
tem, hogy ez a dolog megta-
lált engem. Azóta folyama-
tosan rajzolok. A  családom 
mellett a rokonok, barátok, 
ismerősök is biztattak. Na-
gyon sokat fejlődtem az egy 
év alatt. Egy-két hét alatt el-
készül egy-egy rajz. A  gye-
rekek a legjobb kritikusok. 
Őszintén megmondják a vé-

leményüket, ha ismerik azt, 
akit rajzolok. A  legjobb ér-
zés, amikor magukra is-
mernek: „– Ez én vagyok!” 
Olyan fényképről jó rajzol-
ni, ami jól megvilágított és 
nincs retusálva. Egy retu-
sált képet nem lehet igazán 
felismerhetőre lerajzolni. 
Fontos, hogy azok az apró 
ráncnak tűnő redők, azok 
határozzák meg egy ember 
Isten alkotta egyediségét.  
Terveim között szerepelnek 
a színes rajzok, hogy minél 
többféle stílusban rajzol-
hassak, hogy akit lerajzolok, 
azokat boldogság töltse el. 
Szívesen vállalok rajzolást, 
ha valaki szeretné megaján-
dékozni a szeretteit. Meg-
kértem egy művész ismerő-
sömet, hogy véleményezze a 
munkáimat. Rengeteg jó ta-
náccsal lát el. Ha követem 
azokat, akkor életre kelnek 
a rajzaim. A  barátnőmnek 
készítettem egy Szűz Má-
ria rajzot. Nekifogtam, és 
három nap alatt megcsinál-
tam, egyszerűen vitt vala-
mi a vége felé, nem tudtam 
lerakni a ceruzát. Most ne-
kem is ez a kedvencem, hisz 
hitünk nélkül nem tudnánk 
túlélni a megpróbáltatása-
inkat!

„A legjobb érzés, amikor magukra ismernek” – mondja Ria a gyerekekről készült rajzokról

Szeretne örömet szerezni a rajzaival

Akit megtalált az elfoglaltság
FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL

„Kiemelkedő életmű, a közjó, a nemzet szolgálata, nagysze-
rű teljesítmény, példamutató értékrend, valódi, egyetemes 
emberi léptékkel is mérhető érték teremtés – ez szükséges 
ahhoz, hogy valaki magas állami elismerést, jelentős díjat 
kapjon. Büszkék lehetünk Völgyi Sándor Polgármester Úrra, 
aki március 15. alkalmából a Magyar Arany Érdemkereszt 
polgári tagozat kitüntetést vehette át. Az elismerés bizonyítja, 
hogy a településnek olyan vezetője van, akire felnézhetünk, 
büszkék lehetünk, aki Kétsoprony folyamatosan frissülő tör-
ténelemkönyvének a kiemelt, legalább gondolatban pirossal 
szedett bekezdéseiben foglal helyet.” (Herczeg Tamás)
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– Jubileumot ünnepel eb-
ben az esztendőben a tele-
pülés…

– Kétsoprony idén 70 
éves. Január elsején, rögtön 
püspöki szentmisével in-
dult az újév. Igazi, remény-
keltő, meghitt alkalom volt 
ez. A  falu a környékbeli ta-
nyavilágból nőtte ki magát, 
de a területek már korábban 
is lakottak voltak. A  Szent 
István katolikus templomu-
kat a helyi emberek össze-
fogásával, anyagi és termé-
szetbeni hozzájárulásukkal 
az 1930-as évek végére fel-
építették. Ezzel, tíz évvel 
előzték meg önálló telepü-
léssé nyilvánításukat.

– Ez az összefogás megmu-
tatkozik a ma itt élők min-
dennapjaiban is?

– Erős, jól működő közös-
ségek alakítják az itt élők 
mindennapjait. A  civil szer-
vezetek folyamatosan szá-
molnak be elmúlt évi tevé-
kenységeikről, és mindenki 

sok programot jelölt meg az 
ezévi munkatervében. Hat 
civil szerveztünk van, akik 
önálló programjaik mellett, 
együttműködve az önkor-
mányzattal is, hatékonyan 
tudják megvalósítani közös-
ségi elképzeléseit. Rendez-

vényeinken nagy az összefo-
gás! Ilyen az augusztus 20-ai 
falunapunk is, ami idén a 70 
éves évforduló miatt elég 
nagyszabású lesz. Folklór 
fesztivált, nagy koncertet, 
utcabált, tűzijátékot, sport 
tevékenységeket tervezünk.

– Bizonyára a település fej-
lesztésével kapcsolatban 
is vannak terveik, elképze-
léseik. Mit tekint kiemelten 
fontosnak?

– A  szennyvízhálózat ki-
építése jó ideje szerepel a 
megvalósításra váró felada-

tok listáján. Az előkészí-
tő egyeztetések alapján úgy 
tűnik, erre Telekgerendás 
és Gerendás településekkel 
közösen, konzorciumi part-
nerként nyílik lehetősége 
Kétsopronynak. Fontos fel-
adatunk a külterületen élők 

közlekedési lehetőségeinek 
javítása. Ezért a következő 
időszak feladatai között van 
a külterületi utak és járdák 
kiépítése – zárta a beszélge-
tést a legfontosabb fejlesz-
tési elképzelésekkel Két-
soprony első embere.

FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL

Nagyszabású falunapot terveznek

Völgyi Sándor polgármester Valódi a párbeszéd és az együtt gondolkodás a közmeghallgatásokon is az önkormányzat és a lakosság között

Két év után fellélegezhetünk?
Két év alatt óriásit válto-
zott az életünk. És nem 
csak a mienk, hanem a vi-
lágon szinte minden embe-
ré. A  koronavírus-járvány 
átírta a mindennapjain-
kat, az emberi kapcsolata-
ink minőségét, a gondolko-
dásunkat… Két éve élünk a 
Covid árnyékában, és most 
jutottunk el oda, hogy talán 
az utolsó járványhullám le-
csengéséről beszélhetünk. 
A  két év történéseit próbál-
juk összefoglalni a követ-
kező sorokban bízva abban, 
hogy a történelem ezen fe-
jezete már nem bővül újabb 
lapokkal.

Az első magyarországi 
koronavírussal fertőzött 
személyt 2020. március 
3-ai diagnosztizálása után 
bő egy héttel (akkor 13 fer-
tőzött volt) kihirdette a ve-
szélyhelyzetet a kormány. 
Megelőző intézkedéseket 
azonban már előtte, és to-
vábbi járványkezelő dön-
téseket ez után is hozott a 
kabinet. A  legelső fontos 
lépés Müller Cecília orszá-
gos tisztifőorvos 2020. ja-
nuár 30-ai döntése volt, 
amellyel életbe léptette a 
vírus elleni védekezésben 
követendő protokollt. Ek-
kor már a járvány terjedé-
séről szóló hírek érkeztek 
Olaszországból, így ez az 
első lépés volt hazánkban a 
járványhelyzet felkészülé-
sére. Következő lépésként 
már másnap megalakult a 
Koronavírus-fertőzés El-
leni Védekezésért Fele-
lős Operatív Törzs. Feb-
ruár 26-án elindult a 
koronavirus.gov.hu tájé-
koztató weboldal, és alig 
egy héttel később, 2020. 
március 3-án regisztrálták 
Magyarországon az első 
fertőzötteket. A  követke-
ző naptól védekezési sza-

kaszba lépett az ország. 
Egy héttel később 8 milli-
árd forintot különített el 
a kormány a járvány elle-
ni védekezéshez. A rendkí-
vüli jogrend kihirdetésére 
2020. március 11-én került 
sor, amelynek értelmében 
egyebek mellett:
• betiltották 100 főnél na-

gyobb beltéri és 500 főnél 
nagyobb kültéri rendezvé-
nyeket.

• intézménylátogatási tilal-
mat rendeltek el a magyar 
egyetemeken.

• a veszélyhelyzet fenn áll-
tá ig a lejárt okmányokat 
nem kellett megújítani.

Két nappal később Orbán 
Viktor bejelentette, 
hogy bezárnak az 
általános és kö-
zépiskolák, di-
gitális oktatás 
veszi kezdetét 
március 16-tól. 
Szintén ettől a 
naptól a kormány 
lezárta az ország 
határait, csak ma-
gyar állampolgárok léphet-
tek hazánk területére. Be-
zártak a szórakozóhelyek, 
betiltották a rendezvénye-
ket, az éttermek, kávézók és 
üzletek csak 15 óráig tart-
hattak nyitva.

A  járvány miatt gazdasá-
gi- munkahelyvédelmi ak-
cióterv készült, amelynek 
részeként felfüggesztették 
a magánszemélyek és vál-
lalkozások hiteleinek tőke- 
és kamatfizetési kötelezett-
ségét. Pár nap múlva újabb 
lépésekkel egészült ki az 
első gazdaságvédelmi ak-
cióterv:
• további 81 480 kisvállal-

kozó kapott 2020. júni-
us 30-ig mentességet a 
KATA  átalányadó-fizeté-
si kötelezettsége alól

• a  2020. március 1. előtt 
keletkezett KATA-tar to-
zá sok ra haladékot adott a 
kormány

• a  kilakoltatásokat és a le-
foglalásokat felfüggesz-
tette a kormány

• az adóvégrehajtásokat fel-
függesztette a kormány

• a veszélyhelyzet alatt le-
járó  gyes-, gyet- és gyed-
jogosultságokat meghosz-
szabbította a kormány.

• március 27-én rendeltek 
el először kijárási korláto-
zást, illetve az élelmiszer-
üzletekben vásárlási idő-
sávot vezettek be.

Két éve, március végén elfo-
gadta a parlament a korona-

vírus elleni védekezésről 
szóló törvényt. A ve-
szélyhelyzet idején 
a kormány a jog-

szabályoktól elté-
rő rendkívüli in-

tézkedéseket hozhat 
az emberek egészsé-

ge, a jogbiztonság és 
a gazdaság stabilitá-

sa érdekében.
A  veszélyhelyzethez kap-

csolódó első intézkedések 
között a kormány minden 
egészségügyi dolgozónak 
500  000 forintos plusz jut-
tatást, illetve bejelentet-
te az első gazdaság- és jár-
ványvédelmi programját.

A  járvány első hullámá-
nak lecsengése után ősszel 
már a második hullám kész-
tette újabb intézkedésekre a 
kormányt. Többek között az 
éjszakai kijárási tilalom be-
vezetésére. Egyértelművé 
vált, hogy egyetlen megol-
dás van a Covid visszaszo-
rítására, ez pedig a védőol-
tások beadatása. A világban 
2020. végén vált elsőként el-
érhetővé a Pfizer-vakcinája, 
amelynek kifejlesztésében 
elvitathatatlan érdemeket 

szerzett dr. Karikó Katalin. 
A magyar kormány az uniós 
országok közül az elsők kö-
zött vásárolt oltóanyagot, és 
kezdte meg annak alkalma-
zását.

2020. december 26-án ér-
kezett Magyarországra az 
első vakcina szállítmány, 
és elsőként az egészségügyi 
dolgozók kapták meg a vé-
dőoltást. A  tavaly év eleji, 
több forrásból beszerzett ol-
tóanyag lehetőséget adott a 
tömeges oltásokra, így a ma-
gyar lakosság átoltottsági 
aránya tavasszal jóval meg-
haladta az uniós átlagot. 
Az egy évvel ezelőtt tető-
zött harmadik hullám volt 
az első, amikor az egy nap 
alatt regisztrált új fertőzöt-
tek száma meghaladta a tíz-
ezer személyt.

Tavaly ősszel a koronaví-
rus delta variánsa okozta az 
újabb hullámot, amelyet a 
minden korábbinál nagyobb 
fertőzőképességű omicron 
követett. Bár ez a variáns ki-
sebb arányban okozott sú-
lyos tüneteket, de ez év ele-
jén volt olyan nap, amikor 
húszezernél is több új fertő-
zöttet azonosítottak. Az ötö-
dik hullám lecsengésével a 
szakemberek úgy gondolják, 
hogy nem fog eltűnni az éle-
tünkből a koronavírus, de a 
megbetegedések alkalmával 
talán kevésbé lesznek töme-
gesen olyan súlyosak a tüne-
tek, mint korábban.

Az egész világon végig-
söprő járvány nem csak az 
egészségünkre, de mentális 
állapotunkra és a gazdaság-
ra is súlyos, negatív hatás-
sal volt. A magyar gazdaság 
ugyanakkor rekord gyorsa-
sággal állt talpra, és tavaly 
minden eddigi nagyobb tel-
jesítménynövekedéssel, 7,1 
százalékos GDP emelkedést 
ért el.

COVID-19

FOLY TATÓDIK A VIDÉK 
TÁMOGATÁSA!
Magyar Falu Program né-
ven indított új támogatási 
rendszert a kormány 2019-
ben az ötezer fő alatti te-
lepülések felvirágoztatá-
sért. Ennek köszönhetően 
a vidéken élők életminő-
ségének javításáért soha 
nem látott támogatásban 
részesültek a nyertes pá-
lyázók. Épületek, közös-
ségi terek, közintézmé-
nyek, egyházi épületek 
újultak meg. Orvosi ren-
delők kaptak új eszközö-
ket, és az önkormányzatok 
egyéb közszolgálati eszkö-
zöket is vásárolhattak. Az 
eredeti pályázati lehető-
ségek évről évre bővültek; 
elindult a Falusi CSOK, 
megnyílt a 
Falusi Civil 
Alap a hely-
ben működő 
közösségek 
t á m o g a t á -
sára, és az 
elmúlt esz-
t e n d ő b e n 
már a kis-
boltok, és 
egyéb vál-
lalkozások is részesülhet-
tek támogatásban.

A  támogatási rend-
szer bővülését jól mutat-
ja, hogy amíg a meghirde-
tés első évében a kormány 
150 milliárd forintot for-
dított a programra, ez az 
összeg tavaly már megkö-
zelítette a 320 milliárd fo-
rintot. Ebből az összegből 
2021-ben az alap pályáza-
ti rendszerben 95 milli-

árd forint volt elérhető az 
önkormányzatok és egy-
házak számára. Emellett 
106 milliárd jutott a Fa-
lusi útalapba, 50 milliárd 
a Falusi CSOK-ra, 40 mil-
liárd a falusi kisboltok tá-
mogatására, és 27,4 milli-
árd forint a Magyar Falu 
Vállalkozás-újraindítási 
Programra.

A Magyar Falu Program 
legnagyobb eredménye, 
hogy a kistelepülések kö-
zül mintegy ezer esetében 
megállt a népességcsök-
kenés. Éppen ezért tovább 
folytatódik a sikertörté-
net! Ez év januárjában 
újabb tizennégy pályázati 
kategória nyílt meg.

A  forrá-
sokra ered-
m é n y e s e n 
p á l y á z o t t 
Kétsoprony 
is. Az elmúlt 
három év-
ben, össze-
sen 65  067 
861 forintot 
nyert a tele-
pülés, ami-

ből óvodai játszóudvar, 
út és járda, temetői infra-
struktúra fejlesztése való-
sult meg. Az önkormány-
zat nyert forrást orvosi 
eszköz beszerzésre, vala-
mint közterületi karban-
tartást szolgáló eszköz 
vásárlására. Ezen túl a pá-
lyázat biztosított forrást 
elhagyott ingatlan közcél-
ra történő megvásárlásá-
ra is.

 
Ingyenes, időszaki információs kiadvány. Kiadja: Közösség a Fej
lődésért Egyesület (5600 Békéscsaba, Bartók Béla út 7., fszt. 2. 
Adószám: 19087790104.) Kiadásért felel: az egyesület elnöke. 
Készült: A/3 méretben, 4 oldal terjedelemben, 600 példányban. 
Nyomdai munka: Kolorprint Kft. (5600 Békéscsaba, Teleki u. 6.)
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Sokszínű hagyományőrzés
Herczeg Tamás, a 
békéscsabai körzet or-
szággyűlési képviselője 
több olyan díjat is alapí-
tott az elmúlt években, 
melyekkel helyi tehet-
séges fiatalokat, aktív 
közösségeket jutalmaz, 
ezzel ismerve el erőfe-
szítéseiket, munkáju-
kat. A Közösség-díjat a 
választókerület minden 
településén a helyben 
lakók szavazati alap-
ján ítélik oda az adott 
településen az elmúlt 
évben a közösségért, 
az ott élőkért legtöb-
bet tevő szervezetnek, 
vagy egyesületnek. 
A Közösség-díjjal em-
lékplakett, és 70 000 
forint pénzjutalom jár, 
amelyet Herczeg Tamás 
a képviselői fizetéséből 
ajánlott fel a díj győzte-
seinek. Kétsopronyban 
idén, a Kétsopronyi 
„Horenka” Szlovák Ha-
gyományőrző Egyesület 
részesült az elismerés-
ben.

A helyi idősek klubjában sze-
mélyesen tudtam találkozni 
és gratulálni az egyesület 
elnökének Zelenyánszki Já-
nosnénak és helyettesének 
Strbik Mihálynénak, ahol 
a népdalkörük próbált ép-
pen. A horenka szó szlovák-
ból való fordítása erdőcske, 
avattak be beszélgetőtársa-
im, akik a zornyicska név-
re keresztelt citerakörükről 
is szóltak, aminek meg fel-
hőcske a jelentése.

Minden a népdalkör meg-
alakulásával kezdődött még 
2002-ben. Éppen húsz esz-
tendeje, hogy hét asszony 
megalapította ezt a formá-
ciót. Sorra jöttek a jelentke-
zők, köztük férfiak is! Kri-
zsán Pál harmonikással 
még a zenei kíséret is meg-
oldódott. Nyilvánosság elé 
léptünk még abban az év-
ben, nagy sikerrel - emlé-
keztek vissza a hölgyek.

– Akkor ennek már húsz 
éve. Készülnek a jubileum 
megünneplésére? 

– Természetesen. A  mi 
születésnapunk egybeesik 

Kétsoprony önállóvá válá-
sának 70. évfordulójával, 
bár 2010-ben lettünk egye-
sület. A  népdalkörünket 
Majernyik Istvánné, Pi-
roska néni vezeti. Az ünne-
pi alkalmakon mindig sze-
repelünk, az ez évi újévi 
szentmisén is énekeltünk a 
templomban. Nagyszabású 
rendezvényünket, a Nem-
zetiségi Folklórfesztivált 
a települési augusztus 20-
ai ünnepségsorozattal egy 
időben tartjuk idén. A  ha-
zaiak mellett külföldi fellé-
pőket is várunk. A teljesség 
igénye nélkül békéscsa-
bai, csorvási, mezőberényi, 

telekgerendási, kamuti 
vendégeink is szoktak len-
ni, de szlovákiai testvérte-
lepülésünket, Hrinovát is 
meghívjuk. Tavaly a covid 
miatt elmaradt az esemény, 
de Újra Együtt néven Mi-
hály nap környékére hir-
dettünk egy programot a 
helyi szlovák önkormány-
zattal közösen, civil össze-
fogással. Egy generációs 
kulturális sokadalom volt 
ez, számos kikapcsolódási 
lehetőséggel, Dottó vonat-
tal - elevenítették fel a ci-
vil szervezet vezetői, akik 
elsődlegesen a szlovák ki-
sebbséghez tartozók sza-

badidejének megszervezé-
sét, oktatási és kulturális 
programok szervezését és 
a hagyományőrzést tűzték 
ki célul.

– Mondhatjuk, minden-
be belefolyunk, ami a te-
lepülésen történik. Sok-
féle tevékenységünk van. 
Az általános iskolás gyer-
mekeknek hagyomány-
őrző foglalkozásokat tar-
tunk rendszeresen. Ilyen 
a betakarítás, kaszafenés, 
lekvár főzés, haluska és 
derelye készítés, kolbász-
gyúrás, füstölés. A  füs-
tölt kolbászt felakasztják 
az iskola egy helyiségében 
és közösségi programokon 
elfogyasztják - engedett 
bepillantást a részletek-
be Zelenyánszki Jánosné, 
Marika, aki a díjjal kapott 
összeg sorsáról elmond-
ta, hogy a „Horenka” Nép-
dalkör használja majd fel 
a jubileumi ünnepségének 
megrendezéshez.

Örülnek, hogy szemé-
lyesen vehették át ország-
gyűlési képviselőjüktől a 
Közösség-díjat, és, hogy 
a településükön gyakran 
megfordul Herczeg Tamás. 

Megtudtam még, hogy az 
50 tagú egyesületből 20-25 
fő a „kemény mag”. A  test-
vértelepülés népdalkórusa 
mellett jó kapcsolatot ápol-
nak a romániai Kisiratosi 
Rónasági Citera Együttes-
sel is. Számos elismerést, 
díjat tudhatnak maguké-
nak az évek során. A  „Két-
sopronyért” kitüntetés bol-
dog tulajdonosai is, ezek a 
csupaszív emberek!

A „Horenka” Szlovák Hagyományőrző Egyesület nyerte el a Közösség Díjat

Recept
Serpenyős szűzérmék 
pattogatott kukorica felhőben
A sütés-főzés olyan elfoglaltság, amely nem csak az étel elkészítésének fo-
lyamatában, hanem az elkészült remekmű elfogyasztásakor is élvezetet nyújt. 
Most egy olyan étel receptjét osztjuk meg olvasóinkkal amelyet Völgyi Sándor, 
Petrovszki János, Herczeg Tamás és Prohászka Béla mesterszakács (képünkön) 
közösen készítettek el.

HOZZÁVALÓK:
• 40 dkg sertés szűzpe-

csenye
• 20 dkg TV paprika
• 20 dkg paradicsom
• 20 dkg  csiperkegomba
• 10 dkg füstöltszalonna
• 1 csokor újhagyma
• 5 dkg pattogatott kuko-

rica
• só, őrölt feketebors
• étolaj

ELKÉSZÍTÉS:
Füstölt szalonnát felkoc-
kázzuk, serpenyőben kiol-
vasztjuk.

A sertésszűzet lehártyázzuk és érméket vágunk belőle, majd belehelyezzük a felheví-
tett olajos serpenyőbe.

A serpenyőben kiolvasztott szalonnához helyezzük a felkockázott tv-paprikát, a felka-
rikázott újhagymát. A húst ízesítjük, fűszerezzük. Majd a pirított paprikás ragura rá-
helyezzük a cikkekre darabolt gombát és paradicsomot. A serpenyős ragura helyezzük 
a sült szűzérméket és gazdagon megszórjuk pattogatott kukoricával.

2021ben 
újult meg
A  kerékpárosok egyik ked-
velt pihenőhelye a 2015-
ben, a 44-es főút mellett fel-
állított kereszt, amelyet a 
Szeged-Csanádi egyházme-
gye adományozott a telepü-
lésnek. Itt alkalom nyílik 
egy szusszanásra, hogy az-
után a túrázó folytassa az 
útját Kondoros, vagy Békés-
csaba irányába.

Az emlékhelyet gon-
dozzák a helyiek, virá-
got visznek, gyertyát gyúj-
tanak. A  Nemzetközi 
Eucharistikus Kongresszus 
évében, 2021-ben a Magyar 
Kormány támogatásával 
felújították az emlékhelyet.

A  kerékpárosoknak és 
az itt megpihenőknek már 
csak egy óhajuk van. Jó len-
ne egy vízvételi lehetőség, 
a pihenőhelyre, ami főleg 
a nyári kánikulában hatna 
igazán üdítően. Völgyi Sán-
dor Polgármester bízik ben-
ne, hogy egyszer ez is meg-
valósul!

A kerékpárosok gyakran 
megpihennek a kereszt 
mellett


